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 Zápis  

Jednání Komise pro životní prostředí 

RMČ P1 
2024/2 

 

Datum jednání 19.02.2024 

(začátek 16:30 konec 18:30) 

 

Přítomni: 

 

Jan Saitz, Olga Krahulcová, Petr Kučera, Milan Smrž, Antonín Kazda, Tomáš Oliva, Pavel 

Řeháček, Viktor Klíma, Stanislava Jandová, Jakub Vaculín, Zdeněk Krenk, Kateřina 

Klasnová, M. Frýdl, Eva Hanáčková 

 

Nepřítomni:  

 

 

Omluveni:  

 

 

PROGRAM: 

 

1. Zahájení zasedání komise 

2. Schválení programu a zápisu z jednání 15.1.2024  

3. Jmenování ověřovatele zápisu 

4. Akce v zeleni 

5. Nový nájemce Čapadla Hollar - možné negativní dopady na park Národního 

probuzení (dnes bude probíráno na Beko)  

6. Zahradní železnice - informace k zajištění provozu v dalších letech (úkol z RMČ P1) 

7. Sjednocení otevíracích dob ploch veřejné zeleně vůči DH i vůči tamním WC 

8. Kamerové systémy na plochách veřejné zeleně 

9. Informace o participaci parku Kampa 

10.  Možnost čerpání dotací z prostředků EU na investiční akce v oblasti veřejné zeleně 

a DH  

11.  Regenerace parku Kampa – úprava trávníků – p. Oliva 

12.  Vzorová energetická sanace domu v majetku MČ – p. Smrž 

13.  Různé 

 

1. Zahájení komise 

 

Jednání komise bylo zahájeno v 16:30 hod. 

 

Všichni přítomní členové komise se zapsali do prezenční listiny. 

 

2. Schválení programu a zápisu ze dne 15.1.2024 

 

Zápis schválen bez připomínek.  

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 
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3. Jmenování ověřovatele dnešního zápisu 

 

Ověřovatelem byl pověřen p. Oliva. 

 

 

4. Akce v zeleni 

 

a) Občanská demokratická strana – žádost o povolení konání akce s názvem „Tradiční 

prvomájové setkání s ODS“ v parku Kampa. Akce proběhne 1.5.2024 od 13 – 18hodin. 

Samotná příprava bude mezi 8. – 13.hodinou. Demontáž a úklid je pak plánován mezi 18. 

– 22.hodinou. Předpokládaný počet účastníků je 500+. Pořadatelé požadují povolení pro 

vjezd 3 vozidel typu dodávka v rámci přípravy akce.  

 

Problematiku okomentoval J. Vaculín: Tradiční lokace (Petřín) pro konání akce, byla letos 

vybrána jiným politickým subjektem. Zákres, instalace a provádění produkce byly navrženy 

na základě obhlídky lokace, aby se nezasahovalo do závlah (pódium, stánky), a také aby 

akce nekolidovala s akcí „Malostranské čarodějnice“, která se uskuteční na Kampě o den 

dříve, tedy 30.4.2024. 

Smlouva s ODS bude standartní. Parkování aut produkce a účastníků bude zajištěno 

v Tyršově domě, případně jinde mimo park Kampa. Podmínky nájezdu pro instalace od 

ulice Říční, platí. 

 

Koordinace s pořadatelem akce Malostranské čarodějnice, je v zájmu minimalizování 

dopadů na park Kampa i občany, zajištěna. 

 

Usnesení: 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit tuto akci v parku Kampa. 

 

Hlasování:  pro 8 (na komisi dorazil P. Kučera, A. Kazda), proti 0, hlasování se 

zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

 

b) Letní poloha, s.r.o. – žádost o povolení akce - slavnosti „Kampa Střed Světa 2024“ 

konaná v termínu 13.4.2024 v parku Kampa 

Příprava 7 – 12hodin. Samotná akce 13 – 20hodin. Likvidace a úklid 22 – 23:59hodin. 

Předpokládaný počet účastníků je 1 – 2000 osob. Pořadatelé požadují povolení pro vjezd 

8 vozidel typu nákladní/osobní. 

 

J. Vaculín seznámil členy komise s danou akcí: Jedná se o standartní akci občanů na Malé 

Straně. Pódium i stánky budou umístěny mimo závlahový systém. Podmínky nájezdu pro 

instalace od ulice Říční, platí. 

 

 

Usnesení: 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit tuto akci v parku Kampa. 

 

Hlasování:  pro 8, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 
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c) KAZAK Communication s.r.o. – žádost o pronájem náměstí Na Kampě za účelem 

pořádání „Francouzských trhů“ v termínu 10.7. – 14.7.2024. 

Příprava 10.7. od 15 – 24hodin. Samotná akce 11. – 14.7. od 10 – 22hodin. Demontáž 

14.7. od 20 – 24hodin. 

Žádost počítá s instalací mobilních toalet, nádob na tříděný odpad ohraničené oplocením –

skladové zázemí, stánky. Bod zařazen na základě opakovaných dopadů na park Kampa a 

jeho okolí. 

 

Na základě opakovaných negativních dopadů na plochu veřejné zeleně ve správě OŽPČ, 

prokazatelně vyplývající z pořádání této akce v minulých letech, a dále na základě 

zdokumentovaných a opakovaných porušování podmínek udělení souhlasu pro pořádání 

akce (nedodržení plochy záboru, využívání zesilovacích zařízení, absence nádob na tříděný 

odpad, využívání plastového nádobí na jedno použití, zcela nedostatečné zajištění 

odpadového hospodářství akce), a dále na základě naprosto neadekvátního zajištění počtu 

mobilních toalet (2ks) vůči očekávanému počtu návštěvníků cateringově zaměřené akce 

(web pořadatele uvádí až 5.000 za čtyři dny akce), a dále na základě monitoringu 

marketingu akce, kdy sám pořadatel na svých webových stránkách uvádí, že náměstí Na 

Kampě už bylo pro provádění jejich akce malé a v zájmu komfortu prodejců i návštěvníků 

proto zvolil jinou lokaci, byla tato akce vyhodnocena, v této lokalitě, jako krajně nevhodná, 

přičemž nebyla naplněna základní premisa, že akce musí být pro svoje okolí především 

přínosem a teprve potom z místa pořádání, může něco konzumovat nebo těžit. 

 

Na základě monitoringu způsobu provádění akce z minulých let (cenová politika, dny 

pořádání přesně reflektující Prahu, jako eurodestinaci prodloužených víkendů, čtvrtek – 

neděle, snaha o návrat do turisticky nejexponovanější destinace v ČR, která je ale v 

příkrém rozporu s veřejným prohlášením pořadatele akce ve smyslu disproporce velikosti 

akce vůči místu konání na náměstí Na Kampě), lze konstatovat, že akce v převládající míře 

cílí na turisty, přičemž svým prováděním znepříjemňuje život místních občanů do té míry, 

že proti této akci byla v roce 2015 podána petice.  

 

V rámci diskuze padl návrh na alternativní místo konání: zahradu francouzské ambasády 

na nedalekém Velkopřevorském náměstí. 

 

Usnesení: 

Komise pro životní prostředí bere na vědomí žádost o pronájem pro konání Francouzských 

trhů na náměstí Na Kampě. 

 

Bere na vědomí doložené a potvrzené informace o způsobu pořádání akce v minulosti a 

negativních dopadech, včetně znemožnění průjezdu techniky HZS Praha při zásahu u 

požáru v Sovových mlýnech, 

 

Bere na vědomí veřejně deklarované zdůvodnění pořadatele stran přemístění konání akce 

do zahrady Trojského zámku z prostorově kapacitních důvodů, 

 

Nedoporučuje konání této akce na náměstí Na Kampě, 

 

Doporučuje konání Francouzských trhů v zahradě francouzského velvyslanectví na 

Velkopřevorském náměstí. 

 

Hlasování:  pro 8, proti 0, hlasování se zdrželo 0 
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Usnesení přijato. 

5. Nový nájemce Čapadla Hollar - možné negativní dopady na park Národního 

probuzení a čistotu okolních ulic 
 

Projednáno bylo rovněž na Beko – s novým provozovatelem bylo dojednáno, že při 

instalacích provozu bude vše konzultováno s J. Vaculínem a Z. Horákem (zápis na vyžádání 

u M. Prosové). V době psaní zápisu, již byl nový nájemce kontaktován. 

 

Čapadlo Hollar mění po 5 letech nájemce. Výběrové řízení na nového nájemce již proběhlo 

a byla podepsána smlouva. Nový nájem je 3x vyšší než ten původní. Správcem NP je TCP. 

Jelikož se Čapadlo nachází ve velice hustě obydlené zástavbě (zejména ulice Divadelní - 

bylo zde provedeno i čištění v rámci antigrafitti programu MČ P,1 a to na základě dojednání 

spolupráce s Pražskou plynárenskou a FSV UK). Na základě ověřených informací (výše 

nájmu, obsah prezentace vítězného uchazeče, zkušenostmi z provozu čapadla za 

posledních 5 let lze objektivně dovodit, že nový nájemce může svojí činností a především 

způsobem provozu, utvářet předpolí pro vznik negativních dopadů na okolí i jeho 

obyvatele. Bez zavedení preventivních opatření je možné očekávat rušení nočního klidu, 

znečišťování veřejného prostranství, poškozování a znečišťování mobiliáře, vše 

v souvislosti s provozem dotčeného NP, porušování návštěvního řádu parku Národního 

probuzení, bohužel nevyjímaje. 

 

Padl dotaz, komu patří tři lípy v alternativních – solitérních  květináčích, úkol na J. Vaculína. 

(v době psaní zápisu, byly solitérní dřeviny odvezeny původním nájemcem v rámci předání 

NP). 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje gesční radní K. Klasnové udělat veškeré kroky pro 

minimalizaci negativních dopadů spojených se změnou nájemce Čapadla Hollar.  

 

Hlasování:  pro 9 (na komisi dorazil V. Klíma), proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

 

6. Zahradní železnice - informace k zajištění provozu v dalších letech (úkol z 

RMČ P1) 

 

J. Vaculín informoval členy komise: Tento jeho úkol vychází z usnesení Rady MČ P1 

UR23_0253 ze dne 7.3.2023, které ukládá J. Vaculínovi připravit návrh na zajištění provozu 

železnice v dalších letech – samotný návrh mají členové komise k dispozici. 

 

Následně proběhla diskuse. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí bere na vědomí informace o provozování zahradní železnice a 

doporučuje Radě MČ Praha 1 její provozování v dalších letech na tomto stávajícím místě, 

zachovat při umožnění navýšení ceny za jednu jízdu (tři kola) v maximální výši 20 Kč. 

 

Hlasování:  pro 9, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 
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7. Sjednocení otevíracích dob ploch veřejné zeleně vůči DH i vůči tamním WC 

 

Téma okomentoval J. Vaculín: Tento bod vychází z posledního jednání Zastupitelstva MČ 

P1 dne 30.1.2024. Jednotlivá místa budou projednána (K. Klasnová, J. Vaculín, Z. Krenk), 

a poté bude komise informována o plánu otvírací doby jednotlivých ploch veřejné zeleně. 

Posléze bude předloženo Radě MČ P1 ke schválení. 

 

Následně proběhla diskuse. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí bere na vědomí informaci o sjednocení otevíracích dob ploch 

veřejné zeleně vůči DH i vůči tamním WC. 

 

  

 Hlasování:  pro 9, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 

Usnesení přijato. 

 

8. Kamerové systémy na plochách veřejné zeleně 

 

J. Vaculín informuje členy komise: Agresivita lidí stoupá, tudíž je kamerový systém 

nutností. Tento fakt podporuje i zvýšený počet stížností, které je pak velmi složité 

posuzovat. 

 

Byl proto započat projekt s cílem zajištění dohledu nad plochami veřejné zeleně a DH ve 

správě MČ P1. Jako první byla instalována kamera na Slovanském ostrově, která mimo 

jiné zabránila rozšíření ohně v prostoru vláčku po zažehnutí zábavní pyrotechniky nebo 

dopomohla k doložení neoprávněných vjezdů osobních automobilů do prostoru parku. 

 

Nový kamerový systém je již na Střeleckém ostrově, kde často dochází ke slovním 

konfliktům kvůli vymáhání dodržování NŘ, které nezřídka kdy končí házením mobilních 

plůtků z tělesa mostu nebo podáváním stížností. 

 

Je v plánu vrátit kameru na dětské hřiště Kampa (kde, vzhledem k optimalizaci nákladů, 

již není celodenní správce), a v rámci rekonstrukce také na dětské hřiště Za Haštalem. 

Všechny kamery budou napojeny na PCO s dohledovým režimem 24/7. 

 

K. Klasnová doplňuje: Čelakovského sady – možné odsvěření ze správy majetku MČ P1 do 

správy MHMP. Park představuje velký bezpečnostní problém stran ukrajinské mládeže. 

Jsou zde neustálé potyčky, požívání alkoholu, ničení mobiliáře. Samotná údržba je pak 

velice nákladná a to jak časově tak i finančně. 

 

Následně proběhla diskuse. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí bere na vědomí informaci o kamerovém systému na plochách 

veřejné zeleně a doporučuje využívání kamerových systémů, za účelem ochrany ploch 
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veřejné zeleně, vymáhání dodržován NŘ a zajišťování bezpečnosti na dětských hřištích ve 

správě OŽPČ.  

 

  

 Hlasování:  pro 8, proti 0, hlasování se zdržel 1 (P. Kučera) 

 

Usnesení přijato. 

 

 

9. Informace o participaci parku Kampa 

 

Bod představila K. Klasnová: Výsledky participace byly projednány na posledním Výboru 

pro participaci. Jedná se o letitou záležitost ohledně revitalizaci parku Kampa. Poslední 

úpravu navrhl pan architekt Tichý – ta však nebyla realizována z důvodu neshody na šíři 

cyklostezky. Nyní je shoda, aby se revitalizace provedla jako celek, zejména je potřeba 

upravit šíři chodníků pro smíšený provoz. Současná cyklostezka nesplňuje technické 

parametry z hlediska její šířky. 

 

Jsou v plánu minimálně dvě veřejné diskuse s místními a předělání původního plánu od 

pana architekta Tichého. Cyklostezka by měla být odkloněna podél řeky a navazovat na 

páteřní cyklostezku Prahy 5, což je nyní v gesci pana radního V. Ryvoly ve spolupráci 

s povodím Vltavy. 

 

Následně proběhla diskuse. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí bere na vědomí informaci o participaci a plánované revitalizaci 

parku Kampa. 

 

  

 Hlasování:  pro 9, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 

Usnesení přijato. 

10. Možnost čerpání dotací z prostředků EU na investiční akce v oblasti veřejné 

zeleně a DH 

 

Slovo si vzal J. Vaculín: Aktuálně se ladí spolupráce s externí firmou s cílem podání žádosti 

z operačního programu z EU na získání dotací, které by mohly být využity na investiční 

akce v oblasti veřejné zeleně a dětských hřišť. Zájem čerpat dotace bude předložen Radě 

MČ P1 ke schválení. 

 

Následně proběhla diskuse. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí bere na vědomí informaci o možnosti čerpání dotací  

z prostředků EU na investiční akce v oblasti veřejné zeleně a DH. 

  

 Hlasování:  pro 9, proti 0, hlasování se zdrželo 0 
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Usnesení přijato. 

 

 

11. Regenerace parku Kampa – úprava trávníků 

 

T. Oliva informoval členy komise: Trávník v parku Kampa je ve špatném stavu, pomohla 

by vertikutace ještě před zahájením letní sezóny. 

 

Následně proběhla diskuse. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 předsezónní úpravu trávníku 

v parku Kampa. 

 

  

 Hlasování:  pro 9, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 

Usnesení přijato. 

 

 

12. Vzorová energetická sanace domu v majetku MČ 

 

Problematiku komentuje M. Smrž: Důležitým aspektem ochrany životního prostředí je 

energetika a spotřeba energie v budovách. Ve střední Evropě budovy spotřebovávají 40% 

energie – což představuje velký problém. 

 

M. Smrž proto navrhuje pilotní projekt – řádnou sanaci v nejvyšším možném technickém 

standartu na vybraném objektu v majetku MČ P1. 

 

Podobné projekty se již prováděly např. ve Vídni. Výsledkem této sanace je objekt, který 

vyrobí více elektřiny, než sám spotřebuje – tzv. solar plus. Návratnost je do 7 let. 

 

Následně proběhla diskuse, p. Vaculín nabídl, že ověří okolnosti současného stavu.  

 

 

Návrh usnesení: 

 

1. Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ P1 prověřit možnost snížení 

energetické náročnosti pomocí fotovoltaických panelů na střeše budovy Vodičkova 

18. 

 

  

 Hlasování:  pro 9, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 

Usnesení přijato. 

 

2. Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ P1 prověřit možnost realizace 

energetických úspor na jiných vytipovaných objektech na území MČ P1. 

 

           Hlasování:  pro 9, proti 0, hlasování se zdrželo 0 
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Usnesení přijato. 

 

 

13. Různé 

 

Žádný bod k projednání. 

 

 

 

V Praze dne 19.2.2024 

 

Zapsala:  Eva Hanáčková, zástup za K. Melzerovou      ..…………………………………………….. 

 

 

Ověřil:  Tomáš Oliva,  podpis, datum…………………………………………………. 

 

Potvrdil:  Jan Saitz, předseda komise  

podpis, datum………………………………………………….. 

 

Příští jednání komise se bude konat dne 18.3.2024 v 16,30 hodin v zasedací 

místnosti č. dv. 201, 2. patro.  


